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Maaliskuussa 2020 alkanut ja siitä asti jatkunut COVID-19 -pandemia ja
sen erilaiset rajoitteet ovat tuoneet monille salolaisille yhdistyksille ja
taloudellista ahdinkoa. Salon kaupungille on saapunut erilaisia
avustuspyyntöjä liittyen COVID-19 pandemiaan. Pyynnöt ovat sisältäneet
mm. taloudellista avustusta, sillä yhdistykset eivät ole pystyneet
järjestämään näytöksiä, kisoja, erilaisia tapahtumia tai oheismyyntiä, joilla
olisivat saaneet tuloja toiminnan kattamiseen. Myös vuokrakulujen
kattamiseen haetaan avustusta sekä vuokrien osittaiseen hyvittämiseen.
Lisäksi haetaan hyvitystä liikuntatilojen käyttömaksuista. Perusteluina
näihin ovat olleet koronatilanteen aiheuttamat taloudelliset tappiot sekä
toiminnan rajoitukset.

Yhteydenotoissa on tuotu esiin myös mahdollinen talousarvion
lisämääräraha korona-avustuksiin kaupungin vuoden 2021 talousarvioon.
Esityslistan oheismateriaalina on kaupungille saapuneita anomuksia ja
vetoomuksia.

Salon kaupungille jätettyjen koronaan liittyvien avustusanomusten summat
vaihtelevat sadoista euroista 150.000 euroon. Talousarviossa oleva
toiminnan tukemiseen varattu määräraha ja jo haettujen avustusten
määrät eivät kohtaa.

Koronapandemia on vaikeuttanut yhdistyskentän toimintaa merkittävästi
maaliskuusta 2020 alkaen. Vaikutukset näkyvät Salossa muun muassa
yhdistysten toiminnan keskeytyksenä, tapahtumien peruuntumisena tai
siirtymisenä. Rajoitukset ovat heikentäneet yhdistysten taloudellista
tilannetta ulkopuolisen rahoituksen (esimerkiksi lipputulot, sponsorituet,
jäsen- ja harrastusmaksut) vähentyessä tai loppuessa kokonaan.
Kolmas sektori on merkittävä yhteistyökumppani Salon kaupungille. Eri
alojen yhdistykset tuottavat kustannustehokkaasti ja matalalla kynnyksellä
kunnan perustoimintaa täydentäviä palveluita, lisäävät toiminnallaan
kuntalaisten hyvinvointia ja terveyttä, edistävät osallisuutta ja



yhteisöllisyyttä sekä vahvistavat kaupungin veto- ja pitovoimaa. On
tärkeää kaupunkilaisille ja heidän hyvinvoinnilleen, että yhdistykset
pysyvät toimintakykyisinä ja kykenevät jatkamaan toimintaansa rajoitusten
helpottaessa.

Avustusten hakemisessa ja myöntämisessä noudatetaan soveltuvin osin
kaupunginvaltuuston 27.1.2020 § 5 hyväksymiä yhdistysten toiminnan
tukemisen periaatteita mahdollisuuksien mukaan. Avustusta myönnetään
yhdistysten vakiintuneeseen toimintaan.

Hakemusvertailussa tarkastellaan kunkin yhdistyksen tulonmenetyksiä,
toiminnan supistumisesta aiheutuneita säästöjä sekä näiden vaikutuksia
toimintaan.

Kun päätös avustusmäärärahasta ja avustusperiaatteista on tehty,
tiedotetaan yhdistyksiä asiasta ja avustushaku avataan päätöksen
saadessa lainvoiman. Avustusten hakuaika on 2 viikkoa hakuilmoituksesta
lukien.

Johtuen yhdistysten akuutista taloustilanteesta on perusteltue delegoida
päätösvaltaa viranhaltijoille päätösprosessin nopeuttamiseksi. Tästä
syystä päätösvalta esitetään delegoitavaksi poikkeuksellisesti
sivistyspalvelujohtajalle ja vt. sosiaali- ja terveyspalvelujohtajalle.

Yllä olevan lisäksi kaupunginhallitus käsittelee kokouksessaan 31.5. eräitä
kaupungilla vuokralla olevien yhteisöjen (yhdistyksiä ja yrityksiä)
pienempiä vuokrahuojennuksia COVID-19 vaikutusten pehmentämiseksi.

Kaupunginjohtaja:

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että
kaupunginvaltuusto päättää myöntää vuoden 2021 talousarvioon 150.000
euron lisämäärärahan kohtaan avustukset, joka jakautuu toimialoille
seuraavasti:

Sivistyspalveluiden toimialalle 120 000 €
Sosiaali- ja terveystoimialalle 30 000 €

Määräraha käytetään salolaisten yhdistysten toiminnan tukemiseksi ja
toimintaedellytysten turvaamiseksi COVID-19 pandemian aiheuttamissa
talousvaikeuksissa.

Tuki jaetaan järjestettävän avustushaun kautta. Haussa noudatetaan
soveltuvin osin kaupungin ohjeistusta yhdistysten avustamisessa kuitenkin
siten, että tukea on mahdollista saada vain osoitettavissa oleviin,
koronapandemian aiheuttamiin talousvaikeuksiin.

Kaupunginhallitus päättää delegoida toimivallan sivistyspalvelujen osalta
sivistyspalvelujohtajalle ja sosiaali- ja terveyspalvelujen osalta vt. sosiaali-
ja terveysjohtajalle oheisesta. Hakemusten arviointi perustuu
kokonaisarviointiin, jossa otetaan huomioon seuraavat hakukohtaiset
myöntöperusteet:



1. koronapandemiasta aiheutuneet todennetut ja arvioidut
tulonmenetykset maaliskuusta 2020 alkaen
2. mahdolliset samaan aikaan syntyneet kustannussäästöt
3. toiminnan jatkuvuuden turvaamiseksi tehtävien toimien aiheuttamat
kustannukset

Päätös:

Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen.

Kaupunginvaltuusto 24.05.2021 § 57

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto
päättää myöntää vuoden 2021 talousarvioon 150.000 euron
lisämäärärahan kohtaan avustukset, joka jakautuu toimialoille seuraavasti:

Sivistyspalveluiden toimialalle 120 000 €
Sosiaali- ja terveystoimialalle 30 000 €

Määräraha käytetään salolaisten yhdistysten toiminnan tukemiseksi ja
toimintaedellytysten turvaamiseksi COVID-19 pandemian aiheuttamissa
talousvaikeuksissa.

Tuki jaetaan järjestettävän avustushaun kautta. Haussa noudatetaan
soveltuvin osin kaupungin ohjeistusta yhdistysten avustamisessa kuitenkin
siten, että tukea on mahdollista saada vain osoitettavissa oleviin,
koronapandemian aiheuttamiin talousvaikeuksiin.

Päätös:

Valtuutettu Jaana Haapasalo esitti, että päätökseen lisätään lause
"avustuksia ei pidä myöntää urheilukisojen järjestämättä jättämisestä
aiheutuneisiin tulonmenetyksiin".

Puheenjohtaja totesi, että keskustelun aikana oli tehty yksi muutosesitys,
joka raukesi kannattamattomana.

Kaupunginvaltuusto hyväksyi kaupunginhallituksen ehdotuksen.


